南華大學九十六學年度第一學期課程教學綱要

科目名稱：進階英文                       科目代號：
英文名稱：Advanced English Reading       授課教師：陳瑞松
	開課單位
	   人文學院   語言教學 □學系 □研究所 (中心 
	上課教室
	S241

	學 分 數
	2
	授課時間
	Thursday
10:00-11:50
	修別
	□必修  □必選  (選修

	本課程於課後是否具有學系助教輔導教學
	□ 是  ( 否
	助教時間
	

	 教學目標
	To understand modern works in English, this class will adopt fairy tales in modern English version for students to discuss topics and contemporary issues.  Students have to preview before they come to the class.  Most of the lectures aim at class discussion.  Hopefully, this course encourages students to take participate in discussion and develop their critical thinking through reading modern English works.

	課程綱要：(含每週授課進度)
Course requirements:

1. Class Attendance, participation, Assignments/Quiz (40%)

*** 曠課一次扣總分五分，曠課滿三次及以上者，此科成績不及格。 其它，一學期請假不得超過三次，請假一次扣兩分，遲到亦一次扣兩分，遲到五次者則平常分數零分計算，口頭報告未完成者，平常分數亦零分計算。課堂參予亦會影響成績。
2. Midterm Exam (30%)

3. Final Exam (paper) (30%)

Week 1    Getting to know you. / An Introduction to Fairy Tales.
Week 2    The structure of the fairy tales.
Week 3    Princes and princesses: Cinderella and its literary adaptation into the film.
Week 4    The image of step-other in fairy tales: Snow White / Hansel and Gretel
Week 5    Where is father?  Fictional and real worlds in Fairy tales.
Week 6    Sexual images in fairy tales: The Frog Price / The Little Red Riding Hood
Week 7    Film and discussion: Into the Woods.
Week 8    Class discussion
Week 9    Mid-term
Week 10   Hero / heroine in fairy tales: The Little Mermaid.
Week 11   The Image of winter: Snow Queen
Week 12   Didactic lessons in fairy tales: 

Jack and the Beanstalk / Hansel and Gretel / The Little Red Riding Hood
Week 13   Supernatural power in Fairy Tales.
Week 14   A comparison of Brothers Grimm’s and Anderson’s fairy tales.
Week 15   Charlotte’s Web 
Week 16   Oral presentation
Week 17   Oral presentation
Week 18   Final / Final paper

	講授方式
	1. (課堂講授  2. (分組討論  3.□實習  4.□參觀訪問  5. (影片教學 

	課程其它

特色(可略)
	

	教材教具
	

	主要參考

書    籍
	The Random House Book of Fairy Tales.  Ad. Amy Ehrlich. New York: Random House, 1985.

	成績考核

方    式
	(讀書報告：   30%       □平時考試：     %     (期中考試：  30%

□學期考試：     %       (其    他：  40%

	備   註
	1． 主要參考書籍請依作者、書名、出版處所、時間次序撰寫。

2． 講授大綱及成績評量方式請務必於第一週上課時向學生充分說明。








